جامعة آل البيت
<u>Al al- Bayt University</u>
مركز الجودة و التطوير
Quality and Development Center



مركز الجودة و التطوير Quality and Development Center رقم النموذج Cent-QD-F26

Course Description/ School of Business

Department of Business Administration and Public Administration

(Bachelor)

1. Instructor

Instructor's / Coordinator's Name:	Prof .D. Marie Hassan Bani Khaled
Office Hours: 48hr	
Office and Phone:	5126
Email:	Maribk1961@aabu.edu.jo
Research and Teaching Assistant / Supervisor / Technical (if any):	

2. (Course Description)

Contents: Describe measurable skills or knowledge that students should be able: Introduction to Financial Management, financial markets and institutions, Working capital management, Financial Statement Analysis, (Degree Financial Leverage, Degree operating Leverage). Time Value of Money, Capital Budgeting: Feasibility Studies, Risk & return. Evaluation: Bonds, Common Stock, Preferred Stock. (Weighted Average Cost of Capital: WACC), Options: Call & Put Option

3. Course Information

Level 3	Course Title	Course No.
Class Time: 10-11.3	Prerequisite / co-requisite: financial management	Course Type: Theoretical
Study hours:48 hr	Semester first	Academic Year2023/2024
Type of Teaching: Face to	Face	

4. Text Book

	Main Reference			
Author	Principles of managerial finance/ Chad J. Zutter. Scott B. Smart			
Publisher	© Pearson Education Limited 2022			
Year	2021			
Edition	16th ed			
Textbook Website				
Author	Financial Management: Theory and Practice, 16th Edition Eugene F. Brigham and Michael C. Ehrhardt			

Year	2019

5. References (books, research published in periodicals or websites)

Principles of managerial finance Chad J.Zutter, Scot B.Smart(2022) 16 ed ,	-1
Financial Management: Theory & Practice, Eugene F. Brigham, Michael C. Ehrhardt (2016) 15 ed	-2

6. Course Learning Outcomes (CLO's)

Weight	PLO's	Outcomes CLO's	
10%	K1	learn about :Introduction to Financial Management	1
20%	K2, S1	learn about :Financial Statement Analysis:	2
20%	K3,S2	learn about :Time Value of Money.	3
20%	S3, C1	learn about :Feasibility studies:NPV,PI,Payback Period,IRR,MIRR	4
10%	K4,S4	learn about Risk & Return	5
10%	S5,C2	learn about :Evaluation : Corporate Bonds, Common Stock, Preferred Stock.	6
10%	СЗ	learn about: Weighted Average Cost of Capital: WACC, Call & Put Option	7

7. (Curriculum Design Outline Syllabus)

Week	Subject	Chapter
1+2	Introduction to Financial Management: The Role of managerial Finance, The Financial Market Environment, & (Working Capital Management, policies, Equation)	1
3+4+5	Financial Statement Analysis, Horizontal, Vertical, Ratios Analysis, Leverage, CCC,OC	2
6+7	Time Value of Money: FV& PV:(Single Amounts, Annuities, Mixed Streams)	3
8+9+10	Feasibility studies :NPV ,PI ,Payback Period ,Discount Payback Period, IRR,MIRR	4
11+12	Risk & Return: Risk of a Single, Risk of a Portfolio, Risk and Return: The Capital Asset Pricing Model (CAPM)	5

12+13+ 14	Evaluation : Corporate Bonds, Common Stock: Constant & Non constant Growth , Preferred Stock,	6
15	Weighted Average Cost of Capital : WACC	7
16	Options : Call option , Put Option	8

8. Teaching and learning Strategies and Evaluation Methods(

	Evaluati				Evaluation Meta			
امتحان Exam	اختبارات قصيرة Quizzes	واجبات Home work	مناقشة Discussion	عروض صفية presentatio ns	Learning Activities	Teaching Strategies	Learning Outcomes	ت No.
✓	-	-	√	_	محاضرات المشاركة والتفاعل Lectures , participation, Interaction	استراتيجية العصف الذهني استراتيجية التعليم التفاعلي (الجماعي) Effective Learning , Brainstorming		1
					محاضرات المشاركة والتفاعل Lectures , participation, Interaction	استراتيجية العصف الذهني استراتيجية التعليم التفاعلي (الجماعي) Effective Learning , Brainstorming		2
					محاضرات المشاركة والتفاعل Lectures , participation, Interaction	استراتيجية العصف الذهني استراتيجية التعليم التفاعلي (الجماعي) Effective Learning , Brainstorming		3
					دراسة حالة Case Study	استراتيجية التعلم بالاستكشاف Discovery Learning		4
					دراسة حالة Case Study	استراتيجية التعلم بالاستكشاف Discovery Learning		5
					دراسة حالة Case Study	استراتيجية التعلم بالاستكشاف Discovery Learning		6

9. Assessment

Distribution of grades	Assessment Time	Methods Used
20%	1/12/2022	Semester Work

30%	15/12/2022	Mid Exam
50%	25/1/2023	Final Exam

10. Assessment Relationship to learning Outcomes

CLO_5	CLO_4	CLO_3	CLO_2	CLO_1	Degree	التقييم Assessment	No.
				6	6	Quiz (1)	1
			6		6	Quiz (2)	2
		8			8	Assignment (1)	3
		10	10	10	30	Midterm Exam	5
15	15	10	5	5	50	Final Exam	6
15	15	28	21	21	100	Total	

11. مخرجات تعلم البرنامج Program Learning Outcomes (PLO's) (To be added by the School)

التعرف على المفاهيم الأساسية والمبادئ القائمة عليها تخصصات الأعمال. Understand the basic concepts and principles that business majors based on.	PLO1
فهم العمليات المالية والإدارية والتقنية و الية تطبيقها في الأعمال.	
Understand the financial and administrative and technique processes and the mechanism of	PLO2
their application in business.	
تطوير قدرات البحث والتخطيط وتصميم الأنظمة.	PLO3
Develop the ability of research, planning and systems designing.	rLO3
التعرف على المعايير والحقوق والواجبات والقواعد الأخلاقية والقانونية لممارسات الأعمال.	PLO4
Understand the standards, rights, duties, ethical and legal rules of business practices.	ILO4
القدرة على التحليل وتفسير النتائج والتفكير الناقد لتطوير الاعمال واتخاذ القرارات.	
Ability to analyse, interpret results and think critically to develop business and decision	PLO5
making.	
تطوير القدرات التنظيمية والتكنولوجية ومهارات القيادة والتواصل والعمل كفريق لحل المشكلات.	
Develop the organizational and Technological capabilities, leadership, communication skills	PLO6
and work as a team to solve problems.	
تطوير المهارات العملية بما يتناسب مع الواقع العملي للأعمال.	PLO7
Develop practical skills as practically appropriate with business.	TLO7

12. سياسات المساق Course Policies

Should be explained to students at the first meeting:

يجب أن يوضح التالي للطلاب في اللقاء الأول معهم:

12.1 Class Attendance:

- a. Students must attend all classes of this course.
- b. Any student with absence of 12.5% of the classes of any course, will be illegible to sit for the final exam and will be given the university zero (35%) in this course, and the teacher writes the word (deprived, and if a student submits an official sick report authenticated by university clinic or an accepted excuse by the Dean of his/her faculty, the student will be considered as withdrawn from the course.
- c. Students are not allowed to come late to classes. Any student coming late will not be allowed to attend the class and he/she will be marked absent.

12.1 المواظبة

أ. يجب على الطلاب حضور جميع محاضرات المساق.

ب. أي طالب يتغيب عن 12.5٪ من محاضرات المساق يُحرم من التقدم للامتحان النهائي وسيُمنح صفرًا جامعياً (35٪) في هذا المساق، ويدون مدرس المادة كلمة (محروم)، أما إذا قدم الطالب تقريرًا مرضيًا رسميًا مصدقًا من عيادة جامعية أو عذرًا مقبولاً من قبل عميد كليته، فسيتم اعتبار الطالب منسحبًا من المساق.

 د. لا يُسمح للطلاب بالحضور متأخرًا إلى المحاضرات الدراسية، ولن يُسمح لأي طالب قد قدم متأخرًا بحضور المحاضرة وسيتم تمييزه بالغياب.

1.2 Exams: Failure in attending the final exam will result in zero mark unless the student presents an official acceptable excuse to the Dean of his/her faculty who approves an incomplete exam, normally scheduled to be conducted during the first two weeks of the successive semester.

12.2 الامتحانات: يؤدي عدم حضور الامتحان النهائي إلى علامة الصفر ما لم يقدم الطالب عذرًا رسميًا مقبولاً لعميد كليته / لها الذي يوافق على امتحان غير مكتمل، ومن المقرر إجراؤه عادةً خلال أول اسبوعين من الفصل الدراسي التالي.

12.3 Assignments & Projects: Assignments and projects should be submitted to the instructor on the due date. Zero mark will be given for late submissions unless the student has an acceptable excuse approved by the instructor of the course.

12.3 الواجبات والمشاريع: يجب تقديم الواجبات والمشاريع إلى المدرس في تاريخ الاستحقاق. سيتم منح علامة الصفر للتقديم المتأخر ما لم يكن لدى الطالب عذر مقبول معتمد من مدرس المساق.

12.4 Exam Attendance/Punctuality:

- a. A student who is late more than 10 minutes will not be permitted to sit the exam (first, second or mid exams).
- b. A student who is late more than 30 minutes will not be permitted to sit to final exam, and no student will be permitted to leave the exam center before the elapse of 30 minutes.

12.4 حضور الامتحان / الالتزام بالمواعيد

- أ. لن يسمح للطالب الذي تأخر أكثر من 10 دقائق عن الامتحان بالدخول عليه لأدائه (الأول ، الثاني ، منتصف الامتحان).
- ب. لن يُسمح للطالب الذي تأخر أكثر من 30 دقيقة عن الاختبار النهائي بالدخول عليه ، ولن يُسمح لأي طالب بمغادرة قاعة الامتحان قبل مرور 30 دقيقة.
- **12.5 Cheating:** Cheating is an attempt to gain marks dishonestly, If the student is caught cheating while taking the exam in one of the courses, or it is proven as a result of the investigation that he attempted to cheat, participated in or attempted to cheat, the following penalties shall be imposed on him collectively:
 - a. It is considered a failure in that Course.
 - b. Cancel his registration in the residual of the course registered to him in that semester.
 - c. Dismissal from the university for one semester following the semester in which he was caught.

12.5 الغش: الغش هو محاولة للحصول على علامات بطريقة غير شرعية، وإذا ضبط الطالب في أثناء تأدية الامتحان في إحدى المساقات متلبساً بالغش أو تثبت نتيجة التحقيق انه حاول الغش أو اشترك أو شرع فيه توقع عليه العقوبات التالية محتمعة: -

- أ. اعتباره راسباً في تلك المادة.
- ب. إلغاء تسجيله في بقية المواد المسجلة له في ذلك الفصل.
- ت. فصله من الجامعة لمدة فصل در اسى واحد يلى الفصل الذي ضبط فيه.

12.6 Mobiles: Mobile phones should be kept turned off or silent while in class. Usage of mobile phones is not allowed in classes in any form (talking and/or texting).

12.6 الهواتف المحمولة: يجب إبقاء الهواتف المحمولة مغلقة أو صامتة أثناء النواجد في الفصل. لا يُسمح باستخدام الهواتف المحمولة في الفصول بأي شكل (التحدث و / أو الرسائل النصية).